
Protokół z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego,  

Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych  

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 24.05.2023 roku. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Wizytacja obiektu Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych - PSZOK w Chludowie. 

6.  Ocena aktualnego stanu i planowane działania w zakresie funkcjonowania Referatu Ochrony 

Środowiska. 

7. Opiniowanie projektów uchwał na majową sesje Rady Gminy. 

8. Sprawy bieżące. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodniczący J. Dudkiewicz otworzył posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 

Środowiska i Spraw Komunalnych, powitał członków Komisji, gości oraz stwierdził prawomocność 

posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie.  

Ad. 5. 

Prezes ZGK M. Świerkowski oprowadził członków komisji po obiekcie Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych - PSZOK w Chludowie i omówił zasady jego funkcjonowania. Poinformował 

radnych o planach budowy hali do załadunku odpadów i związanego z tym przeprowadzania dużego 

transportu (tiry po 24 tony). Pozwoli to ograniczyć koszty na poziomie 170 tys. zł rocznie. Planowany 

obiekt pozwoli zapewnić płynność i gwarancję stabilności systemu na przyszłe lata. Inwestycja będzie 

realizowana z budżetu ZGK. Kosztorys inwestorski będzie dostępny w czerwcu.   

 

Radny R. Banaszak zapytał czy istnieje możliwość podpięcia karty PSZOK pod aplikację Karty 

Mieszkańca? Prezes ZGK odpowiedział, że istnieje taka możliwość i dodał, że karta PSZOK jest 

wydawana na konkretną posesję, a nie na mieszkańca.   

 

Na pytanie radnego Z. Hąci o częstotliwość odbierania odpadów wielkogabarytowych, prezes ZGK 

odpowiedział, że wszystko wiąże się z kosztami i dodał, że czerwcowa zbiórka cieszy się z dużym 

zainteresowaniem.  

 

Prezes ZGK poinformował radnych, że Zakład wraz z PUK Rokietnica wygrał przetarg na zimowe 

odśnieżanie dróg powiatowych odpowiednio w gminie Suchy Las i w gminie Rokietnica.  

 

Radna J. Pągowska zapytała o kwestię biokompostowni. Prezes ZGK odpowiedział, że Zakład prowadzi 

analizę technologii i dodał, że obecnie w branży dużo mówi się o biogazowniach. Program dotacyjny 

na biogazownie zakłada, że 50% wytworzonej energii musi być zagospodarowany na potrzeby własne. 



ZGK nie ma niczego, co mogłoby być wykorzystane. Pan prezes dodał, że trwają analizy potrzeb i 

technologii. Radni dowiedzieli się również, że Zakład posiada decyzję o środowiskowych 

uwarunkowaniach na realizację przedsięwzięcia – kruszarnia, wydaną przez RDOŚ.  

W części posiedzenia w sali konferencyjnej, szef ZGK zaprezentował całość aspektów funkcjonowania 

zakładu przytaczając szereg parametrów finansowych, informacje o wypełnianych zadaniach w 

zakresie utrzymania porządku na terenie gminy i liczby konkretnych działań. 

Padło ze strony członków komisji szereg pytań, takich jak: 

- o optymalizację  funkcjonowania ZGK w dwóch lokalizacjach (PSZOK i w SL) na co w odpowiedzi prezes 

ZGK podsumował, że obecna sytuacja jest najbardziej optymalną opcją m.in. z faktu, iż największa 

liczba obsługiwanych zabudowań znajduje się właśnie w Suchym Lesie i Złotnikach, dlatego spółka, 

każdego dnia od razu jest i działa na miejscu, bez zbędnych przejazdów. Daje to również możliwość 

szybkiego działania interwencyjnego w całej gminie zarówno z jednej jak i drugiej lokalizacji wg 

potrzeby; 

- o kwestie finansowe w związku ze starzejącym się taborem i leasingami – na które szef spółki 

odpowiedział, że kończące się w przyszłym roku wybrane leasingi dadzą możliwość w najbliższej 

przyszłości rozpoczęcia procesu wymiany składników taboru, dzięki czemu obecne koszty napraw 

zastąpione będą kosztami leasingów nowszych pojazdów, co w ostateczności nie zwiększy udziału tych 

kosztów w systemie. Dodał, że obecna ilość taboru w pełni zabezpiecza spółkę w ewentualnych 

sytuacjach awaryjnych; w związku z wynikami finansowymi okresu pandemicznego i kryzysu 

gospodarczego; o naprawy taboru; o zmniejszającej się w ubiegłym roku ilości generowanych i 

oddawanych śmieci. 

Członkowie komisji wyrazili na koniec tej części swoją pozytywną opinię o funkcjonowaniu tej jednostki 

spółki gminnej, przytaczjąc szereg opinii z poza naszej gminy o ZGK. Szef ZGK podziękował członkom 

komisji za dotychczasową, pozytywną współpracę, zapewnił o gotowości do dalszego współdziałania 

na rzecz mieszkańców gminy Suchy Las. 

 

Ad. 6.  

Ocena aktualnego stanu i planowane działania w zakresie funkcjonowania referatu ochrony 

środowiska UG – relacja przedstawiciela referatu (p. Wiesław Orczewski): 

 - w długiej wypowiedzi kierownik Orczewski przytoczył szereg elementów działalności referatu 

za ostatni rok; padło bardzo wiele liczb obrazujących działalność referatu w bardzo wielu dziedzinach 

z podkreśleniem kolejnych zadań powierzonych (np. program „Czyste powietrze” ze strony LARG); 

temat analizy emisyjności budynków i składanych deklaracji, kwestie utrzymania stanu wód otwartych, 

polityka śmieciowa (tu padły liczby różnicy ok. 630 deklaracji śmieciowych w stosunku do 

zameldowanych osób w gminie; sprawy polityki likwidacji pokryć azbestowych które są konieczne do 

likwidacji ustawowo do 2032 r.; kwestia zgód i weryfikacji usuwania drzew i nasadzeń 

kompensacyjnych; sprawa nielegalnych wysypisk 

pod koniec prawie 40 minutowej wypowiedzi, przewodniczący poprosił o przekazanie danych na 

piśmie np.: o wszczętych postępowaniach przed SKO oraz o analizę gospodarki odpadami 

azbestowymi; 

 - padło kilka pytań o funkcjonowanie referatu np. czy przy opisanych ilości zadań i obsadzie 5 

osób nie ma braków kadrowych – padła odp. o brak min. jednego etatu; 

 - wyjaśnienia w kwestii wycinki drzew w obrębie rowu złotnickiego w świetle działań policji i 

decyzji RDOŚ: 



 Kierownik Orczewski opisał długą historię istnienia tego cieku, zlewni z terenów SL i zbiorników 

retencyjnych oraz opisał powszechnie medialnie znane historię powstałego problemu wycinki ponad 

70 dorodnych drzew na rowie, twierdząc, że za postępowanie wokół rowu odpowiadają spółki wodne, 

które prowadziły całą sprawę; przewodniczący i członkowie komisji dopytywali o dwie kwestie dot. 

dlaczego Gmina jako właściciel terenu nie zareagowała na przyjętą technologię czyszczenia rowu, która 

założyła likwidację drzew a nie wszystkie były w samym korycie i nie były zniszczone przez bobry a 

ponadto czy można było uniknąć likwidacji miejsc żerowania bobrów, a także drugi problem czy wobec 

faktu, że wniosek do Starostwa wpłynął 14 lutego (o te roboty), a odpowiedź nadeszła 2 marca, czyli 

po rozpoczęciu okresu lęgowego chronionego ptactwa – czy nie można było zareagować ze strony 

Urzędu Gminy? Pytania zostały bez odpowiedzi – kier. Orczewski stwierdził, że sprawa jest 

procedowana prokuratorsko. 

 - realizacja Programu Ochrony Środowiska 2022-2027 

Przewodniczący poprosił o odniesienie się p. Orczewskiego przede wszystkim do PROGRAMU w 

aspekcie koniecznych działań przytoczonych jw. I pozyskiwania dla tych celów środków z funduszy 

zewnętrznych – brak konkretnych odpowiedzi – kier. Orczewski stwierdził, że pozyskiwanie środków 

dla tych potrzeb jest w innych wydziałach i referatach; zebrani poprosili o przekazanie bardziej 

wiarygodnych danych w tej sprawie. 

 - obecny stan realizacji zadań w związku międzygminnym Schronisko w Skałowie (w aspekcie 

zarzutów z kwietnia ubr.); 

Kier. Orczewski stwierdził, że szereg działań ze strony schroniska zostało zrobionych pod kątem 

poprawy warunków pracy wolontariuszy, co było głównym zarzutem; ponadto były kolejne działania; 

planowana jest wizyta kontrolna schroniska, o której komisja zostanie poinformowana i ewentualnie 

zaproszona. 

 

Ad. 7.  

W związku z porównywalnością zapisów wszystkich 15 projektów uchwał na wniosek radnej Joanny 

Radziędy przegłosowano formułę zaopiniowania w głosowaniu blokowym – jednomyślnie: 

 

- uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (kamień z cm. Bogusławskiego) 

- uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (Dąb Chojnicki) 

- uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (Dąb przy Radojewie) 

- uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (Dąb wyniosły) 

- uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (Dąb na poligonie) 

- uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (Dąb siedmiopienny) 

- uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (Dęby przy Warcie) 

- uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (Dęby łagiewnickie) 

- uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (załączniki do uchwały w wersji 

elektronicznej) - Dęby Marianowskie 

 - uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo ( Dąb Złotkowo I) 

 - uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (Dąb Złotkowo II) 

 - uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (Dąb Złotkowo III) 

 - uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (Dąb Złotkowo IV) 

 - uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (Dąb Złotkowo V) 

 - uchwała w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (Dąb Złotkowo VI) 

 



W głosowaniu nad całością zestawu 15 projektów uchwał w sprawie pomników przyrody w Biedrusku 

i Złotkowie co przytoczył przewodniczący, komisja jednogłośnie przyjęła pozytywną opinię o nich. 

 

Ad. 8-9.  

Wolne głosy i wnioski. 

 - Radny Zbigniew Hącia wypowiedział kwestię dyskutowanego projektu organizacji ruchu w 

Chludowie; 

 - Przewodniczący odczytał odpowiedź na interpelację złożoną 10 maja br. w sprawie 

dyskutowanego na posiedzeniu komisji w dniu 26.04 kwestii wydawanych zgód na przejazdy z 

pojazdami ciężarowymi po lokalnych ulicach; odpowiedź referatu komunalnego jest niewystarczająca 

bo podaje jedynie zbiorcze informacje za okres od 2004 r do chwili obecnej a z tego nie wynika jaka 

jest obecnie ilość ważnych i obowiązujących wydanych pozwoleń; 

 - Przewodniczący odczytał także pismo Wójta z 18 maja br. (WG.6722.2.2023) w sprawie 

propozycji Komendy Policji o zwiększenie finansowania inwestycji budowy nowego komisariatu w 

Suchym Lesie. W dyskusji opinia członków komisji była zgodna, że nie należy pochopnie podejmować 

decyzji w tej sprawie i poczekać do awizowanego spotkania komendanta policji z szefami komisji 

budżetowej i PP naszej gminy; 

 - Radna Radzięda podniosła kwestię współpracy pomiędzy OPS a Policją, wskazując, że wiele 

działań pracowników socjalnych wymaga obecności i wsparcia funkcjonariuszy. Rewir dzielnicowych 

zamiast komisariatu na terenie gminy potencjalnie negatywnie wpłynie na możliwość skutecznego i 

efektywnego działania socjalnego Ośrodka; 

 - Przewodniczący Dudkiewicz poinformował o przebiegu rozmowy telefonicznej z 

Komendantem Krebsem przekazując, że budowa komisariatu jednak nie wpłynie na liczbę etatów 

przewidzianych dla gminy Suchy Las. Radna Radzięda wyraziła zdziwienie zmianą ustaleń Komendy 

Wojewódzkiej w tym zakresie.  

 

Ad. 10. 

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

 

 

Protokołowali:         Przewodniczący: 

Justyna Krawczyk (cz. I posiedzenia)      Jarosław Dudkiewicz 

Jarosław Dudkiewicz (cz. II posiedzenia) 


